Jednotné číslo (jednina)
Pád (padež)                 Rod mužský (muški rod)          Rod ženský (ženski rod)     Rod střední (srednji rod)
	1. nominativ
	student          nož           grad
	žena           kost
	selo       polje      ime

	2. genitiv
	studenta        noža         grada
	žene           kosti
	sela       polja      imena

	3. dativ
	studentu        nožu        gradu
	ženi            kosti
	selu       polju      imenu

	4.akuzativ
	studenta        nož           grad
	ženu           kost
	selo       polje      ime

	5. vokativ
	studente!       
	ženo!
	selo! 

	6. instrumentál
	studentom   nožem     gradom
	ženom       košću
	selom  poljem imenom

	7. lokativ
	(o) studentu   nožu      gradu
	ženi            kosti
	selu      polju     imenu



V ženském rodě slovo so (= sůl) se skloňuje: bez soli
Pozor ve středním rodě:
1. (to) doba - množné číslo také doba (neskloňuje se)
2. (to) dete - množné číslo je deca (ta deca se skloňuje podle vzoru žena v JEDNOTNÉM čísle)
3. Některá slova se v množném čísle prodlužují ime - imena, vreme - vremena
4. Mláďata zvířat a některá další slova mají zvláštní tvary v množném čísle: ždrebe - ždrebad/ždrebići, dugme - dugmad/dugmići aj.


Množné číslo (množina)
Pád                           
	1.
	studenti        noževi         gradovi
	žene              kosti
	sela              

	2.bez,od,iz...
	studenata     noževa       gradova
	žena              kostiju
	sela               

	3.ka, prema
	studentima  noževima gradovima
	ženama        kostima
	selima           

	4.u,za,na...
	studente       noževe      gradove
	žene              kosti               
	sela                

	5.hej,oj!
	studenti!
	žene!
	sela!

	6.s (sa)
	studentima  noževima gradovima
	ženama         kostima
	selima           

	7.u,na,o,po
	(o) studentima  noževima ...
	ženama         kostima
	o selima       



POZOR!
V srbštině existuje mnoho výjimek v mužském rodě:
1. k, g, h se mění v c, z ,s: orah - orasi, dečak - dečaci, pedagog - pedagozi 
2. mizí a: vrabac - vrapci, muškarac - muškarci
3. domácí slova končící na o: sto - stolovi, ugao - uglovi, deo - delovi, posao - poslovi
4. jednoslabičná slova se prodlužují vsuvkou -ov- nebo -ev- (-ev- v případě, kdy předchází měkká hláska, tedy č, ć, lj, nj, đ, dž, š, j): gradovi, noževi, kajševi
5. výjimky: dan - dani., sat - sati i satovi, konj - konji, mrav - mravi
